

Joanna Woźniak holds degrees in Linguistics and in Law from Adam Mickiewicz University in Poznań, where she is currently Assistant Professor at the Institute of Applied Linguistics. Her research interests include text and discourse linguistics, contrastive phraseology in German and Polish, legal linguistics, and the teaching of languages for specific purposes. She is the author and co-author of numerous publications on phraseology, legal language, and LSP didactics. She has long been involved in Erasmus+ projects devoted to foreign language teaching, and since 2024 she has been leading the research project *Idiomatic Conceptualization of Crisis in Polish, German and British Press Discourse on COVID-19*, funded by the National Science Centre in Poland. She teaches courses in German legal and business language as well as in phraseology.

For a list of publications, see:

[Publications – Person profile – Joanna Woźniak – Adam Mickiewicz University, Poznań](#)

Joanna Woźniak – absolwentka Wydziału Neofilologii oraz Wydziału Prawa i Administracji Uniwersytetu im. Adama Mickiewicza w Poznaniu, adiunkt w Instytucie Lingwistyki Stosowanej UAM. Zainteresowania badawcze dr Joanny Woźniak obejmują lingwistykę tekstu i dyskursu, frazeologię kontrastywną języka niemieckiego i polskiego, legilingwistykę oraz dydaktykę języków specjalistycznych. Jest autorką i współautorką licznych publikacji z zakresu frazeologii, języka prawa oraz dydaktyki języków specjalistycznych. Od wielu lat uczestniczy w projektach badawczych Erasmus+ poświęconych dydaktyce języków obcych, w tym języków specjalistycznych. Od 2024 roku kieruje projektem *Idiomatyczna konceptualizacja kryzysu w polskim, niemieckim i brytyjskim dyskursie prasowym na temat COVID-19*, finansowanym ze środków Narodowego Centrum Nauki. Prowadzi zajęcia z języka niemieckiego prawniczego, gospodarczego oraz z frazeologii.

Spis publikacji dostępny:

[Publications – Person profile – Joanna Woźniak – Adam Mickiewicz University, Poznań](#)

Joanna Woźniak hat sowohl ein Studium der Neuphilologie als auch der Rechtswissenschaft an der Adam-Mickiewicz-Universität in Poznań abgeschlossen und ist dort als wissenschaftlichen Mitarbeiterin am Institut für Angewandte Linguistik tätig. Ihre Forschungsinteressen umfassen Text- und Diskurslinguistik, kontrastive Phraseologie im Deutschen und Polnischen, Rechtslinguistik sowie die Didaktik fachsprachlicher Kommunikation. Sie ist Autorin und Mitautorin zahlreicher Publikationen zur Phraseologie, Rechtssprache und Fachsprachenvermittlung. Seit vielen Jahren beteiligt sie sich an Erasmus+-Projekten im Bereich der Fremd- und Fachsprachendidaktik. Seit 2024 leitet sie das vom Polnischen Nationalen Wissenschaftszentrum geförderte Forschungsprojekt *Idiomatyczne Konceptualisierung von Krisen im polnischen, deutschen und britischen Pressediskurs über COVID-19*. Sie unterrichtet unter anderem Wirtschaftsdeutsch und Phraseologie.

Eine Übersicht der Publikationen finden Sie unter:

[Publications – Person profile – Joanna Woźniak – Adam Mickiewicz University, Poznań](#)